
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Gospodarki Narodowej (135.) 

oraz Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej (123.) 

w dniu 29 października 2013 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 42. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy o drogach publicznych oraz ustawy o autostradach płatnych 
oraz o Krajowym Funduszu Drogowym.

2. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 42. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy – Prawo zamówień publicznych.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Administracji Państwowej 
Janusz Sepioł)

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Samorządu 

Terytorialnego i Administracji Państwowej oraz Komisji 
Gospodarki Narodowej.

Mamy w programie dwa punkty. Najpierw zajmiemy 
się analizą wniosków do ustawy o zmianie ustawy o dro-
gach publicznych oraz ustawy o autostradach płatnych 
i Krajowym Funduszu Drogowym, a później zajmiemy 
się ustawą – Prawo zamówień publicznych.

W czasie debaty zostały zgłoszone cztery poprawki 
przez senatora Dobkowskiego i jedna poprawka przez sena-
tora Zająca. Już wcześniej jedna poprawka została przyjęta 
przez obie komisje, poprawka piąta.

Proponuję, żebyśmy przystąpili do głosowania nad 
zgłoszonymi poprawkami.

Chcę zwrócić uwagę na fakt, że poprawki senatora 
Dobkowskiego powinny być przegłosowywane łącznie. 
A więc nad poprawką pierwszą, drugą, czwartą i szóstą 
będziemy głosować łącznie. Ich przegłosowanie wyklu-
czy przyjęcie poprawki piątej, przyjętej wcześniej przez 
obie komisje, i poprawki trzeciej, zgłoszonej przez se-
natora Zająca.

Czy pan legislator chciałby jeszcze zabrać głos? Bardzo 
proszę.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Maciej Telec:
Chciałbym tylko zwrócić uwagę na to, że popraw-

ki pierwsza, druga, czwarta i szósta, poprawki senatora 
Dobkowskiego, wykraczają poza zakres regulacji przyjętej 
przez Sejm. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Czy są jakieś głosy w tej sprawie? Nie ma.
Przystępujemy do głosowania.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawek pierwszej, 

drugiej, czwartej i szóstej? (6)
Kto jest przeciw? (14)
Kto się wstrzymał? (0)
Poprawki nie przeszły.

Przystępujemy do głosowania nad poprawką trzecią, 
senatora Zająca.

Czy pan legislator chciałby coś skomentować? Nie.
Jakie jest stanowisko resortu?

Dyrektor 
Departamentu Dróg i Autostrad 
w Ministerstwie Transportu, 
Budownictwa i Gospodarki Morskiej 
Jarosław Waszkiewicz:
Stanowisko jest negatywne.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Stanowisko negatywne.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki trzeciej? (0)
Kto jest przeciw? (18)
Kto się wstrzymał? (2)
Dziękuję.
Poprawka nie została przyjęta.
Przechodzimy do głosowania nad poprawką piątą, która 

już raz była przyjmowana.
Resort, jak rozumiem, popiera poprawkę.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (15)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (5)
Czy pan senator Owczarek da się uprosić i będzie spra-

wozdawać w imieniu obu komisji?
(Senator Andrzej Owczarek: Tak, da się uprosić.)
Dziękuję bardzo.
Przechodzimy do ustawy o zmianie ustawy – Prawo 

zamówień publicznych.
(Głos z sali: A kto będzie sprawozdawcą?)
Już ustaliliśmy, tylko pan senator nie słuchał. Pan se-

nator Owczarek.
Mamy tutaj duży zbiór poprawek, które były już raz 

przyjęte przez obie komisje, i chciałbym zaproponować, 
żebyśmy głosowali nad nimi blokiem. Z tej grupy jest wyłą-
czona poprawka siódma, ponieważ stoi ona w sprzeczności 
z poprawką zgłoszoną przez senatora Zająca.

Najpierw chciałbym prosić o przegłosowanie blokiem 
poprawek, które wcześniej były już przyjmowane przez ko-
misje. Są to poprawki: pierwsza, druga, trzecia, czwarta…

(Głos z sali: Druga nie.)
Przepraszam. Pierwsza, trzecia, czwarta, piąta…
(Głos z sali: Czwarta też nie.)

(Początek posiedzenia o godzinie 17 minut 42)
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(Głos z sali: Nieparzyste, Panie Przewodniczący.)
Jeszcze raz. Pierwsza, trzecia, piąta, ósma, dziesią-

ta, jedenasta, dwunasta, trzynasta, czternasta i piętnasta. 
Dziesięć poprawek.

Kto z państwa jest za przyjęciem tych poprawek? (20)
Jednogłośnie za. Dziękuję.
Przechodzimy do poprawki drugiej, senatora Zająca.
Proszę o opinię Biura Legislacyjnego.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:

Proszę państwa, ja mogę powiedzieć tylko o tym, czego 
dotyczy ta poprawka. Nie chcę ustosunkować się do niej 
merytorycznie.

Poprawka zmierza do tego, aby dalsze podwykonaw-
stwo było dopuszczalne również w przypadku zamówień 
publicznych na dostawy oraz usługi. Dziękuję.

Przewodniczący Janusz Sepioł:

Jaka jest opinia Urzędu Zamówień Publicznych?

Wiceprezes 
Urzędu Zamówień Publicznych 
Dariusz Piasta:

Stanowisko Urzędu Zamówień Publicznych jest nega-
tywne. Dziękuję.

Przewodniczący Janusz Sepioł:

Kto z państwa jest za? (0)
Kto z państwa jest przeciw? (18)
Kto się wstrzymał? (1)
Dziękuję.
Poprawka nie została przyjęta.
Poprawka czwarta.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:

Poprawka czwarta zmierza do tego, aby również w od-
niesieniu do zamówień publicznych na dostawy i usługi 
specyfikacja istotnych warunków zamówienia mogła okre-
ślać wymagania dotyczące umowy o podwykonawstwo, 
których niespełnienie spowoduje zgłoszenie przez zama-
wiającego odpowiednio zastrzeżeń lub sprzeciwu. Problem 
dotyczący tej poprawki wiąże się z tym, że pan senator 
nie zaproponował konsekwentnie zmian merytorycznych 
w innych przepisach nowelizacji. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Janusz Sepioł:

Jaka jest opinia Urzędu Zamówień Publicznych?

Wiceprezes 
Urzędu Zamówień Publicznych 
Dariusz Piasta:
Stanowisko Urzędu Zamówień Publicznych jest ne-

gatywne.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (0)
Kto jest przeciw? (20)
Kto się wstrzymał? (0)
Dziękuję.
Poprawka czwarta nie została przyjęta.
Poprawka szósta.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Poprawka szósta eliminuje możliwość żądania przez za-

mawiającego od wykonawcy podania nazw podwykonaw-
ców, na których zasoby wykonawca powołuje się w celu 
wykazania spełniania warunków udziału w postępowaniu. 
Poprawka pana senatora Zająca jest niejako odzwierciedle-
niem tego, co zaproponowało Biuro Legislacyjne w swojej 
opinii. Jak pamiętacie państwo, Biuro Legislacyjne w od-
niesieniu do tej poprawki prowadziło negocjacje z Urzędem 
Zamówień Publicznych. Wynikiem tych negocjacji jest 
właśnie poprawka siódma. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Jakie jest stanowisko Urzędu Zamówień Publicznych?

Wiceprezes 
Urzędu Zamówień Publicznych 
Dariusz Piasta:
Stanowisko urzędu jest negatywne.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki szóstej? (0)
Kto jest przeciw? (18)
Kto się wstrzymał? (2)
Poprawka nie została przyjęta.
W związku z tym będziemy głosować nad poprawką 

siódmą. Ta poprawka już wcześniej otrzymała pozytywną 
opinię obu komisji, w związku z czym nie będę już dopy-
tywał o stanowiska.

Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki siód- 
mej? (20)

Jednogłośnie za. Dziękuję.
Poprawka dziewiąta.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Poprawka dziewiąta eliminuje z ustawy przepis, który 

obliguje zamawiającego do tego, aby przewidział w umo-
wie na roboty budowlane, której termin realizacji jest 



w dniu 29 października 2013 r. 5

dłuższy niż dwanaście miesięcy, obowiązek udzielania 
zaliczek. Przepis, który pan senator proponuje wyelimi-
nować, określa również zasady wypłaty takich zaliczek. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Jakie jest stanowisko Urzędu Zamówień Publicznych?

Wiceprezes 
Urzędu Zamówień Publicznych 
Dariusz Piasta:
Stanowisko urzędu jest negatywne. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Janusz Sepioł:
Dziękuję.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki dziewią-

tej? (0)
Kto jest przeciw? (20)
Poprawka nie została przyjęta.
Zakończyliśmy prace nad zestawem poprawek.
Dziękuję państwu.
Czy pan senator Matusiewicz zechciałby sprawozdawać 

wyniki naszych obrad?
(Senator Andrzej Matusiewicz: Tak.)
Dziękuję.
Zamykam wspólne posiedzenie komisji.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 17 minut 51)
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